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Obiectul!întreb rii:!M"suri privind utilizarea glifosatului de c"tre agricultorii români 

 

 

Stimate Domnule Ministru, 

 

             Luând în considerare informa iile!ap"rute!în!mediul!on-line potrivit!c"rora!glifosatul, cel mai 

utilizat erbicid din România, este cancerigen, lucru dovedit! #tiin$ific! de! Agen$ia! pentru! Cercetarea!

Cancerului!din!cadrul!Organiza$iei!Mondiale!a!S"n"t"$ii!înc"!de!la!nivelul!anului!20151. 

             Cumulat!cu!faptul!c",!în!mod!îngrijor"tor,!la finalul!anului!2018,!Comisia!European"!a!aprobat!

utilizarea! glifosatului! pentru! înc"! cinci! ani,! iar! România! a! votat! pentru! prelungirea! autoriza$iei! de!

utilizare! a! glifosatului! al"turi! de! alte! 17! state! comunitare. Conform datelor identificate! în! spa$iul!

public,!erbicidul!este!înregistrat!în!130!de!$"ri,!inclusiv!România, fiind aprobat pentru utilizare la peste 

100 de culturi.  

             Mai! mult,! se! pare! c",! în! pofida semnalelor alarmante în! ceea! ce! priveste! efectele! utiliz"rii!

erbicidului, fermierii români au! f"cut! nenum"rate! demersuri! la! Bruxelles! pentru! a! putea! utiliza în 

continuare!glifosat,!chiar!%i!dup"!ce!Uniunea!Eupean"!a!pus!problema!interzicerii acestuia.  

              #inând cont de faptul c" luarea unor m"suri la nivel na$ional, cu scopul de a elimina 

utilizarea de c"tre agricultorii !i fermierii no!tri a unui erbicid cu efect cancerigen,  reprezint" în 

opinia npastr" o prioritate major". 

 

 

                                                 
1 https://www.green-report.ro/erbicide-glifosat-cancer/ 
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Din acest motiv,  v" solicit respectuos s" r"spunde$i urm"toarelor întreb"ri: 

 

1) Exist! la nivelul autorit!"ilor publice din "ara noastr! cu responsabilit!"i în domeniu un document 

actualizat cu privire la impactul generat de utilizarea erbicidului glifosat, #i efectul asupra popula"iei 

în urma consumului de alimente erbicidate, document care s! cuprind! #i opinia speciali#tilor 

români?  

2) Care sunt principalele argumente care au determinat pozi"ionarea României în favoarea folosirii în 

continuare erbicidului glifost?  

3) Ave"i în vedere s! institui$i norme #i m!suri care s! asigure fermierilor români un cadru de 

func"ionare f!r! asumare de riscuri, în principal asupra s!n!t!"ii consumatorilor?  

Consider, domnule ministru, c" astfel de riscuri ar putea fi evitate prin luarea de m"suri  

imperios necesare, rapide !i concrete, care s" asigure pentru $ara noastr" eliminarea utilizarii  de 

c"tre agricultorii !i fermierii români a unui erbicid cancerigen.  Din aceste motive, v" rog s" 

efectua%i &i o evaluare rapid" asupra situa$iei în care ne afl"m la nivelul  României !i s" îmi 

comunica%i care sunt m"surile întreprinse cu prioritate.  

   

Solicit!r spuns!scris. 

 

 

Data                                                                       Senator, 

12.06.2020                                                                        Dinu Nicoleta Ramona 

        

 


